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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ

Identificació de la sessió
Caràcter: ordinari
Núm. de sessió: 13
Data: 30 de setembre de 2024
Hora de començament: 18.06 h
Hora de finalització: 19.20 h
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà

Hi assisteixen:
Manuel Galán Massanet, batle
Maria Bel Llinàs Pastor, regidora
Antonio Bonet Company, regidor
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora
Estefanía Láiz Sansó, regidora
Maria Paula Ginard Vílchez, regidora
Maria Antònia Sureda Martí, regidora
Manuel Rocha Barrientos, regidor
Maria Pastor Gelabert, regidora
Jordi Cabrer Flaquer, regidor
Juan Lliteras Espinosa, regidor
Andreu Casellas Cabrer, regidor

Elena Palacio Tuñón, secretària

No hi assisteix:
Immaculada Moreno Mayal, regidora

Ordre del dia

1. Exp. 2024/4798. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de les fitxes de la relació de llocs 
de treball afectades per la disposició transitòria sisena del Reial decret llei 6/2023, de 19 de desembre, 
pel qual s’aproven mesures urgents per a la execució del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència 
en matèria de servei públic de justícia, funció pública, règim local i mecenatge.
2. Exp. 2024/4977. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 23/2024, en la 
modalitat de suplement de crèdit.
3. Exp. 2024/5097. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSIB/PSOE per 
impulsar la xarxa pública de places residencials d’atenció a persones amb dependència donant suport a 
les residències municipals.
4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2024.
5. Precs i preguntes.

Desenvolupament de la sessió

Per descarregar una còpia d'aquest document consulteu la seguent pàgina web

Codi Segur de Validació 58e34fe2286d4c2db8c04e03ff90c554001

Url de validació https://seu.arta.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original
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El batle obre la sessió i, una vegada comprovada l’existència de quòrum, es dona inici a la sessió amb 
l’ordre del dia establert.

1. Exp. 2024/4798. Aprovació, si s’escau, de la proposta de la modificació de les fitxes de la relació 
de llocs de treball afectades per la disposició transitòria sisena del Reial decret llei 6/2023, de 19 de 
desembre, pel qual s’aproven mesures urgents per a la execució del Pla de Recuperació, 
Transformació i Resiliència en matèria de servei públic de justícia, funció pública, règim local i 
mecenatge

El batle, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment, diu:

<<En data 19 de desembre de 2023 va ser publicat el Reial Decret-Llei 6/2023, al qual es determina una redistribució dels 
complements de destí associats als diferents grups de funcionaris. Això ha suposat un canvi a l’alça a l’assignació dels 
complements de destí de determinats grups, i afectaria a determinats llocs de treball i a la seva configuració a l’Ajuntament 
d’Artà. 

La Batlia, vist l’informe de l’advocat extern especialitzat en gestió de personal municipal que consta en l’expedient, i estant 
d’acord amb el seu contingut i propostes. 

Vist l’informe del Cap de Serveis Generals i Règim Interior i Tècnic municipal de Recursos humans, i l’informe de la Secretaria-
Intervenció municipal. 

Atès que a partir d’un esborrany complet d’aquesta proposta d’acord i de la documentació d’aquest expedient s’ha negociat en 
sessió de la Mesa General de Negociació amb els representants legals dels funcionaris i del personal laboral municipals el dia 10 
de setembre de 2024, segons s’acredita a l’expedient amb el corresponent certificat, amb l’obtenció d’acord entre ambdues 
parts. 

Es proposa a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la comissió informativa,  l’adopció dels següents ACORDS: 

1. Aprovar la modificació puntual de la Relació de Llocs de treball del personal municipal vigent que es descriurà seguidament, 
per tenir associats, actualment, nivells de complement de destinació inferiors als assenyalats al Reial Decret-Llei 6/2023 de 18 de 
desembre de 2023: 

Denominació Categoria Nivell 
actual

Nivell 
minim 
segons 
RD6/23

 ENGINYER/A INDUSTRIAL  A1 22 24

 TÈCNIC/A D’ESPORTS  A1 22 24

 TÈCNIC/A DE MEDI AMBIENT  A1 22 24

 EDUCADORA SOCIAL I TÈCNICA DE PARTICIPACIÓ.  A2 19 20

 DINAMITZADOR/A SOCIOCULTURAL  A2 19 20

 EDUCADOR/A SOCIAL  A2 19 20

 RESPONSABLE SAD I CENTRE DE DIA (ADJUNTA CAP D’ATENCIÓ GERIÀTRICA)  A2 19 20

 DIPLOMAT UNIVERSITARI EN ENFERMERIA  A2 19 20

 FISIOTERAPEUTA  A2 19 20

 AGENT D’OCUPACIÓ I DESENVOLUPAMENT LOCAL  A2 19 20

 DOCUMENTALISTA  A2 19 20

 TREBALLADOR/A SOCIAL  A2 19 20

 RESPONSABLE DE COMUNICACIÓ  A2 19 20

 RESPONSABLE DE MERCATS I FIRES MUNICIPALS (LLOC COMPLEMENTARI)  A2 19 20

 DIPLOMAT EN RELACIONS LABORALS  A2 19 20

 TÈCNIC DE PLANIFICACIÓ I PROMOCIÓ ECONÒMICA  A1 22 24
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2. Publicar aquests acords en el tauler d’anuncis municipal, en la seu electrònica municipal, en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears. 

3. Trametre còpia d’aquests acords a l’Administració de l’Estat i del Govern Balear. 

4. Notificar els presents acords als interessats i als representants legals del personal, advertint-los que posen fi a la via 
administrativa, i fent-los avinents dels recursos que legalment poden presentar contra els mateixos. 

5. Facultar a la Batlia tan àmpliament com sigui menester i en dret es requereixi per a l’efectivitat dels presents acords.>>

Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 

2. Exp. 2024/4977. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit núm. 23/2024, en la 
modalitat de suplement de crèdit

El regidor delegat de l’àrea d’Hisenda, Sr. Rocha, explica la proposta, que, copiada literalment, diu:

<<Vist que existeixen despeses que no poden demorar-se fins a l’exercici següent, pels quals no existeix crèdit o aquest no és 
suficient al vigent Pressupost de la Corporació, per l’Alcaldia es va proposar la modificació de suplement de crèdit amb càrrec al 
romanent líquid de tresoreria.

Vist que es va emetre Memòria de batlia en la qual s’especificaven la modalitat de modificació del crèdit, el finançament de 
l’operació i la seva justificació.

Vist que es va emetre informe de secretaria sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir.

Vist que es va emetre informe d’Intervenció pel qual es va informar favorablement la proposta d’Alcaldia i, amb data es va 
elaborar Informi Intervenció sobre el càlcul de l’Estabilitat Pressupostària.

De conformitat amb el que es disposa en l’article 177.2 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat per 
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i en l’article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, es proposa el següent 

1. ACORD

PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 23/2024, en la modalitat de suplement de crèdit, 
finançat amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria resultant de la liquidació de l’exercici anterior, d’acord amb el següent 
resum per aplicació pressupostària:

Estat de despeses
Suplement en aplicacions de despeses

SUPLEMENT CRÈDIT

Descripció Aplicació pressupostària Import €

Altres inv. noves en infraestructures 01 1511 60900 01 20.000,00

Altres inv. Reposició infraestructures 01 1511 61900 04 228.903,57

Estudis i treballs tècnics 01 1511 22706 01 233.300,00

Altres inv. noves en infraestructures 01 1650 60900 01 170.000,00

Elements de transport 01 4591 62400 01 34.000,00

Inversions en terrenys 01 9331 60000 01 790.000,00

Edificis i altes construccions 01 4312 62200 01 120.000,00

Total suplement de crèdit 1.596.203,57

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, en els següents termes:
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2. Estat d’ingressos

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a) i b), del Reial decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, que són els següents:

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis posteriors.

b) La inexistència en l’estat de despeses del Pressupost de crèdit suficient destinat a aquesta finalitat específica, que 
haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, per quinze dies, 
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. L’expedient es considerarà 
definitivament aprovat si durant el citat termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un 
termini d’un mes per resoldre-les.>>

Se sotmet la proposta a votació, la qual s’aprova per unanimitat. 

3. Exp. 2024/5097. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSIB/PSOE per 
impulsar la xarxa pública de places residencials d’atenció a persones amb dependència donant 
suport a les residències municipals

La regidora delegada dels Serveis Socials, Sra. Llinàs, llegeix la Moció, que, copiada literalment, diu:

<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Els distints ajuntaments de Mallorca que gestionen un centre residencial de caràcter municipal, en distints espais i ocasions han 
expressat la necessitat de rebre suport a tots els nivells per poder mantenir i prestar el servei d’atenció residencial. 

Des del Grup Socialista del Consell de Mallorca el mes d’octubre de l’any 2023 es va dur una moció que acordava el suport del 
Consell de Mallorca a les residències municipals, i que va obtenir el suport de la majoria. 

Aquesta moció acordava l’assumpció de la gestió de les residències municipals en tots aquells ajuntaments que així ho 
haguessin acordat, l’increment de pressupost a l’IMAS per poder assumir la gestió de les residències, un pla de formació 
contínua i un pla d’adaptació i millores de les infraestructures existents amb el suport del govern de les Illes Balears. 

Aquesta moció responia al fet, que durant la passada legislatura, diversos municipis que gestionen residències per a persones 
majors de caràcter municipal, procés que es va iniciar amb l’assumpció de la gestió de la Residència i centre de dia Miquel Mir 
d’Inca, van expressar la seva intenció de transferir la gestió d’aquests centres a l’Institut Mallorquí d’Afers Socials (IMAS), en 
compliment de la normativa actual de competències, entre els quals hi havia el municipi d’Artà.

L’article 70.4 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears estableix les competències pròpies dels consells insulars en àrees com 
a serveis socials, assistència social, atenció a persones dependents i polítiques d’atenció a persones en situació de necessitat.

Aquesta iniciativa, venia a sumar-se a les polítiques d’atenció a les persones en dependència en el seu entorn, per les quals es va 
apostar la passada legislatura, impulsant projectes com el SAID, diversificant l’oferta de serveis, a partir del principi que cada 
persona ha de decidir com vol envellir, com vol ser atès, és a dir, aplicar els principis de l’atenció centrada en la persona, la 
dignitat, l’autonomia personal i l’autodeterminació. 

Així, al plenari del mes d’abril, l’Ajuntament d’Artà va aprovar una moció amb diversos punts en els quals es demanava, entre 
d’altres, que la gestió de la residència municipal “Posada dels Olors” fos declarada com impròpia a fi l’IMAS pugui iniciar el 

Descripció Euros
Aplicació: econòmica

  
Cap. Art. Conc.   

 8 70 00 Romanent de tresoreria per despeses generals 1.596.203,57€

   TOTAL INGRESSOS  1.596.203,57€
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procediment per a l’assumpció de la gestió d’aquest servei. També es sol·licitava suport econòmic del Govern per a la realització 
de les obres de la mateixa per adaptar-la a la normativa actual i a les necessitats de les persones dependents i a l’IMAS perquè, 
mentre no es des la transferència, se l’instava a fer-se càrrec del dèficit que provoca aquesta. 

Des del grup socialista de l’Ajuntament criem fermament que el Consell de Mallorca ha de continuar impulsant les polítiques 
socials, de suport i atenció a les persones, i a la vegada afrontar el repte demogràfic d’envelliment de la població que tenim tots i 
totes, govern i oposició. 

Cal destacar que tot l’anterior i, concretament, el que va disposar la moció presentada per l’Ajuntament d’Artà, s’ha traslladat en 
vàries ocasions a les reunions mantingudes amb els responsables de l’IMAS. 

Per tots aquests motius, el grup sota signant insta al Ple a prendre els següents.
ACORDS: 

1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta a l’equip de govern del Consell de Mallorca a assumir el seu compromís de donar suport a 
les residències municipals que ho hagin acordat al seu plenari, i fer un òrgan de participació per cada ajuntament, on estiguin 
representats els partits que integren el Consell de Mallorca, i l’Ajuntament, per tal d’acordar de forma consensuada, igual que la 
Comissió Mixta que es va crear per assumir la gestió de la Residència i centre de dia Miquel, la manera en què es farà aquest 
traspàs; i arribar a un acord de totes les forces polítiques representades al Consell i l’Ajuntament. 

2. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta a l’equip de govern del Consell de Mallorca, a impulsar les obres de reforma i l’obertura dels 
centres residencial ja reformats de l’IMAS que tenen finançament del “Pla de Resilència” dels Fons europeus Next Generation, 
per tal d’adaptar les places a places d’atenció a persones amb dependència, i complir amb la normativa estatal, autonòmica i 
insular. 

3. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta al Consell de Mallorca a dotar a l’IMAS d’un pressupost incrementat per a fer front a la 
gestió de les residències municipals, i en concret, de la Residència Posada dels Olors del municipi d’Artà. 

4.El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta a l’equip de govern del Consell de Mallorca i al govern de les Illes Balears a, mentre no 
s’arribi a un acord unànime per a l’assumpció de la gestió de les residències municipals, a impulsar una línia d’ajudes pel 
manteniment i la gestió dels centres residencials, similar al que va anunciar la Conselleria de Famílies i Afers Socials pels centres 
residencials de gestió privada o concertada. 

5. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta a l’equip de govern del Consell de Mallorca, a reservar al pressupost de l’IMAS de l’any 2025 
5 milions d’euros per promoure una línia d’ajuts pel manteniment i suport dels centres residencials municipals; per facilitar als 
Ajuntaments a mantenir el servei que han prestat fins el moment, fins que es pugui assumir la gestió integrals dels centres per 
part de l’IMAS. 

6. El Ple de l’Ajuntament d’Artà insta al Govern de les Illes Balears a donar continuïtat al pla d’infraestructures residencials i 
centres de dia projectats, així com a preveure el pressupost suficient per executar dins el termini i en la forma escaient el pla, i 
concretament, a pressupostar i executar les obres de millora de les infraestructures de la Residència Posada dels Olors, per 
adaptar-la a la normativa actual i a les necessitats de les persones dependents.>> 

Des d’UIA manifesten que s’abstindran, ja que és un tema molt delicat i no s’hauria d’haver arribat a 
aquesta situació. 

La Sra. Llinàs li respon dient que no hi ha hagut una mala gestió de la Residència, sinó una conjuntura 
molt difícil i complicada, amb un increment de costos inassumible per a les arques municipals i una 
complexitat de gestió que excedeix les possibilitats de l’Ajuntament, sense oblidar que no és una 
competència pròpia. Diu que no pot entendre com UIA vota abstenció quan ara, precisament, el que es 
vota és la sol·licitud d’una línia d’ajudes que puguin coadjuvar a millorar la situació. 

La Sra. Pastor li respon dient que per això s’abstenen, que ho fan com a protesta per haver arribat a 
aquest punt, que necessiten fer constar el seu desacord, aprofitant que la proposta s’aprovarà 
igualment. 

El PP planteja la possibilitat de votar per separat els punts i tots els reunits estan d’acord. 

Per tant, es procedeix a la votació per separat. 
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Respecte del primer punt de la Moció, s’obtenen 8 vots a favor (6 PSOE i 2 PI) i 4 abstencions (2 UIA i 
2 PP) i, per tant, s’aprova. 

Pel que fa al segon punt de la Moció, s’obtenen 8 vots a favor (6 PSOE i 2 PI) i 4 abstencions (2 UIA i 2 
PP) i, per tant, s’aprova. 

En relació al tercer punt de la Moció, s’obtenen 8 vots a favor (6 PSOE i 2 PI), 2 vots en contra (PP) i 2 
abstencions (UIA) i, per tant, s’aprova. 

I, respecte del quart, cinquè i sisè punts de la Moció, s’obtenen 10 vots a favor (6 PSOE, 2 PI i 2 PP) i 
2 abstencions (UIA) i, per tant, s’aproven. 

4. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2024

En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals, de 28 de novembre de 1986 (ROF), la secretària interventora dona compte dels decrets 
de Batlia dictats als mesos de juliol i agost de 2024, que van des del núm. 2024/841 al núm. 2024/1084.

5. Precs i preguntes

La secretària informa que el grup municipal del PP ha presentat escrits de precs i preguntes, el quals es 
llegeixen a continuació.

En primer lloc, es dona la paraula al portaveu del PP, Sr. Lliteras, qui presenta les preguntes que es 
transcriuen a continuació, juntament amb les respostes (R) del batle o, puntualment, dels regidors i 
regidores de l’Equip de Govern.

Preguntes

1. Ens poden donar una valoració de les festes de Sant Salvador? 

R: La meva valoració és bona, molta participació als actes i sense incidents importants. Som conscient que 
hi ha coses a millorar i, in situ o quan han passat, faig una valoració de les coses i els detalls a millorar.

2. Per quin motiu Arrassartà ha de posar membres de seguretat als actes que organitza? 

R: Si et refereixes a la Festa Blanca, entenem que és un esdeveniment multitudinari i es fa per reforçar la 
vigilància policial, el control d’accés i l’aforament.

3. Ens poden explicar què va passar a la Festa Blanca? Ens han dit que hi havia gent que botava per no 
haver de passar per la taquilla 

R: El que va passar és que hi va haver una gran afluència de gent i, com que es controlava l’aforament i 
l’entrada de menors de 16, es va produir coa per accedir-hi. Com en tot, hi ha gent que respecta les normes i 
gent que no, i alguns que no volien fer coa van decidir botar la paret. Per acabar amb això, es va acordonar 
la zona i es va acabar. També vull agrair la tasca de la Policia Local per ajudar a controlar aquestes 
cosetes. 
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4. Ens poden dir per quin motiu o motius es varen repartir tots els premis del bingo musical al segon 
bingo? Ens poden donar una valoració del bingo musical? 

R: L’empresa organitzadora em va dir que, normalment, se solen fer de 2 a 3 bingos, perquè, si no, es fa 
massa llarg, però jo passava pena que es fessin més i vaig decidir comprar 2 ensaïmades i 2 coques de 
quarto més per evitar que algú no es trobàs fora premi. Referent a la valoració, diria que excel·lent, la gent 
em va dir que havia estat molt divertit i un acte on podien participar en família i amics. De fet, des de la 
Regidoria de Gent Gran, se n’ha organitzat un per a dissabte 12 d’octubre en el marc dels actes de 
celebració del Dia de la Gent Gran i també estam pensant tornar-ho a repetir per Nadal. 

5. Ens poden dir per a qui estava reservat, durant les festes de Sant Salvador, el tram de la Gran Via 
entre la cantonada del carrer de Ciutat i la cantonada del carrer de les Parres? 

R: Alguns veïns i el comerç de la Gran Via ens varen manifestar la necessitat de reorganitzar tot el tema dels 
firaires. Des de la Batlia es va fer una proposta als firaires per tal de posar en aquest tram que vostè diu les 
activitats més petites i que no suposaven grans volums per tal de no impedir la visibilitat dels negocis 
d’aquest carrer en el tram entre el carrer de les Parres i el carrer de Ciutat.

Els firaires no varen veure bé desplaçar-se tot a aquest espai, ja que moltes activitats estan agrupades per 
famílies i les volen totes juntes. Per tant, decidírem posar-hi les activitats esporàdiques i per això alguns 
dies ens quedava buit.

6. Ens poden dir per quin motiu o motius es varen reorganitzar els horaris de la “verbena” gran de 
Sant Salvador? 

R: Avalanx és un grup menorquí i, per motius externs a l’Ajuntament i l’empresa organitzadora, vàrem haver 
d’avançar la seva actuació mitja hora, res més. Varen tocar el temps per al qual se’ls havia contractat i, tot i 
el rebombori que es va muntar per les xarxes, va sortir bé. El problema va venir causat perquè l’empresa 
amb la qual tenien contractats el passatges de vaixell va canviar els horaris i els grups que normalment 
toquen a les “verbenes” són gent que a l’altre dia fan feina i havien d’agafar vaixell, per això vàrem decidir 
avançar l’actuació mitja hora.

7. Per a quan s’arreglaran els desperfectes que hi ha a na Batlessa, com per exemple la balustrada 
entre d’altres? 

R: Sí, mirarem exactament quines són les deficiències i intentarem donar-li solució.

8. Per a quan s’arreglarà la paperera que hi ha davant el Bar Es Arcs? 

R: Al més aviat possible.

9. Ens poden dir si s’han llevat papereres al carrer de Ciutat? En cas afirmatiu, per quin o quins 
motius? 
R del Sr. Rocha: No. Una es va canviar de lloc perquè ens ho va demanar un placer, però allà on s’ha posat 
no es veu i es tornarà canviar.

10. Ens demanen si faran alguna actuació per arreglar l’asfaltat (ferm) del camí de s’Estelrica i del 
camí de ses Corballes? 

R: Un tram del camí de s’Estelrica es va arreglar l’any passat. Enguany no tenim previst fer res més.
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11. Ens demanen quan s’arreglarà la barrera espenyada del parc de na Caragol? 

R: No tenc constància d’aquesta incidència, ho mirarem i ho arreglarem.

12. Ens poden dir quan començaran les obres des de la plaça de l’Aigua fins a ses Pesqueres? 

R: Hi ha un projecte en licitació que preveu el tram urbà del carrer de l’Abeurador que va des de la plaça de 
l’Aigua i la sortida del poble cap a ses Pesqueres.

13. Per a quan es condicionaran els aparcaments municipals (sa Clota, na Pati, entre d’altres)? 

R: Ja li he explicat en passades ocasions que la naturalesa d’aquests terrenys no permet certes actuacions.

14. Ja han repintat les línies de color blanc? En cas negatiu, quin o quins són els motius? 

R: Aquesta setmana començaran a pintar altres parts del poble, com per exemple l’aparcament de sa Clota 
asfaltat, el polígon, l’aparcament del Poliesportiu i després passaran a altres parts d’Artà i de la Colònia. 
Evidentment, no ho faran tot, però cada any ens hem proposat fer una part.

15. Ens poden dir si l’actuació d’aixecar o obrir les comportes o tapes del clavegueram quan hi ha 
alertes de tempesta és la solució definitiva o estan estudiant altres mesures alternatives? 

R: No és la solució definitiva, ja que la idea és que no baixi tanta d’aigua a aquests llocs. L’objectiu és frenar 
aquesta aigua abans i, mentre no ho aconseguim, aquestes mesures ens ajuden.

16. Ens poden informar sobre qui té les competències de la carretera que va des de ses Pesqueres fins a 
(les barreres) sa Duaia de Baix? 

R: El tram entre ses Pesqueres i es Racó (es diu camí des Racó i és el número 4 al Catàleg de camins) és de 
titularitat municipal. La competència en àmbit urbanístic és municipal.

El tram a partir d’es Racó no és de titularitat municipal, segons el Catàleg (núm. 58 i es diu camí de Cala 
Torta).

En relació amb la vigilància i disciplina, així com la regulació, ordenació i gestió del trànsit, les 
competències són exclusivament del Ministeri de l’Interior, atès que es tracta d’una via interurbana.

17. Ens poden dir qui es cuida de la neteja i retirada de fems o “basura” de les platges del nostre 
municipi? 

R del Sr. Rocha: L’empresa de neteja viària (Serveis Urbans 2012, SL), d’acord amb la clàusula 39. De fet, 
l’empresa adjudicatària va proposar dues millores extres:

“- Mejora 17: El servicio de limpieza de playas en temporada alta requiere de 5 meses de servicio, cuando 
entendemos desde URBAN que como mínimo se debe prestar de Mayo a Octubre, incrementado en 1 mes 
el servicio semanal. 

- Mejora 18: Servicio de limpieza de playas en temporada baja una vez al mes.” 

Sí que és cert que han tengut problemes per llogar un 4x4 per poder baixar a recollir els residus.



9

18. Quan s’arreglarà el tema del bar del Club de la Tercera Edat? 

R: Prèviament a la Comissió Informativa passada, jo vaig xerrar personalment amb cada un dels portaveus 
dels grups municipals per tal de saber quina era el posicionament de cada grup polític i poder-ho exposar a 
la Comissió Informativa de dilluns passat. A la passada Comissió Informativa es va posar damunt la taula 
aquest tema i tots els partits polítics excepte el seu varen manifestar quin model de gestió volien. El seu 
partit no va voler prendre part de la decisió dient que ho estudiarien.

Com que hi havia una majoria important en el model que volíem, vaig xerrar amb el president i li vaig 
comentar que al plenari del mes d’octubre intentaríem dur un model de contracte de cessió, però que, 
mentrestant, podien gestionar el bar tal com ho havíem fet fins ara.

19. Ens poden dir com es troba el tema de la licitació de la carnisseria i de la peixateria del mercat 
cobert d’Artà, o ja no es farà? En cas afirmatiu, quan? En cas negatiu, per què? 

R: Ara per ara tenim molts de temes a resoldre abans que aquest. Tan prest com puguem ho plantejarem.

20. Ens demanen si les càmeres d’Artà ja estan en funcionament per fer la tasca a la qual estan 
destinades. En cas afirmatiu, quantes denúncies han posat? En cas negatiu, quan es posaran en 
marxa? 

R: En aquests moments s’estan ultimant les darreres gestions administratives i es realitzen les 
comprovacions corresponents per a un correcte funcionament d’aquestes. Es preveu que, en un període 
màxim de quinze dies, aquestes entrin en funcionament.

21. Quantes denúncies han posat des de la campanya per erradicar les defecacions de cans a la via 
pública? 

R: Per part de la Policia Local, no s’ha detectat cap infracció al respecte.

22. Quantes denúncies han posat per l’incompliment de l’Ordenança sobre el botellot? 

R: L’Ordenança sobre el botellot va entrar en vigor el passat dia 17 de setembre, període molt breu en què 
no s’ha detectat encara cap mena d’infracció. És intenció d’aquesta Policia Local portar a terme una 
campanya informativa prèvia per informar de l’entrada en vigor i de l’aplicació de l’Ordenança.

23. Quantes denúncies han posat per infraccions de trànsit durant aquest any 2024 fins a dia d’avui i 
quantes l’any 2023? 

- Any 2023 = 3.437
- Any 2024 = 2.388 (fins a dia d’avui)

24. Estan assabentats que el terra de la plaça de la Colònia de Sant Pere s’encalenteix molt? 

R. de la Sra. Laiz: No, no en tenim constància.

25. Segons ens informen, l’Escola de Música de la Colònia de Sant Pere presenta deficiències. Si 
n’estan assabentats, pensen fer-hi alguna actuació al respecte? 

R. de la Sra. Laiz: No en tenim constància. Si ens comunica de quines deficiències li han informat que 
presenta, les podrem resoldre.
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26. Ens poden dir qui fa el manteniment del pontet que uneix s’Estanyol i sa Canova?

R de la Sra. Laiz: Costes va instal·lar aquest pontet, per tant entenc que és aquest organisme el que hauria 
de fer el manteniment. 

27. Quan es posarà en marxa la neteja de brutors, herbes i branques a la Colònia de Sant Pere? 

R. del Sr. Rocha: La setmana passada ja varen començar a la Colònia i ara ja és una roda. 

28. Ens poden dir quantes persones han gaudit aquest estiu, fins a dia d’avui, del Quarter dels Soldats? 

R. de la Sra. Laiz: Que jo tengui constància, cap.

A continuació, es dona la paraula a la portaveu d’UIA, Sra. Moreno, qui presenta les preguntes que es 
transcriuen a continuació, juntament amb les respostes (R) del batle o, puntualment, dels regidors i 
regidores de l’Equip de Govern.

Precs 

1. Ens han tornat a demanar si podeu podar els arbres del carrer de Ramon Llull. 

R: Sí, tan aviat com la Brigada tengui disponibilitat o iniciem la contractació de la poda.

2. Alumnes de la Colònia que venen a escola a Artà es queixen que el TIB els deixa, ja que no hi caben. 
Hem de demanar a la Conselleria que posin busos més grans, almenys a les hores punta. 

R: Hi estam d’acord. Ja hi estam fent feina

Preguntes 

1. Com està l’enquesta que es va fer a Artà fa uns mesos? Hi ha resultats? 

R: Les enquestes que s’han realitzat formen part d’una estratègia més àmplia de participació ciutadana 
que ha inclòs entrevistes, tallers i grups focals. Els resultats s’utilitzen per elaborar els diagnòstics i plans 
sectorials de l’Ajuntament, com el PLIA, el Pla de joventut, el PEPI, el Pla de mobilitat i l’Agenda 2030. Els 
resultats de les enquestes i de la resta d’accions participatives quedaran plasmats als diagnòstics i als 
plans. D’altra banda, els centres educatius ja han rebut els informes preliminars amb les dades del seu 
centre.

2. Com està el tema del cap de policia? 

R: No hem rebut cap notificació de la Fiscalia.

3. Valoració de les festes d’Artà? Tema lingüístic, vàreu firmar un text amb Joves per la Llengua pel 
50 % d’actes en català? No s’ha fet? Què va passar a la “verbena” de dia 6? Pensau que la Festa Blanca 
surt com es pretén per part de l’Ajuntament? 

R: La meva valoració és bona, molta participació i sense gaires incidents. Que hi ha coses a millorar, doncs 
sí, insitu o quan es fan les coses sempre es veuen detalls que s’han de polir. Pensam que hi va haver actes 
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per a tots els públics i edats. 

Es va firmar un compromís lingüístic i no sé si hem fet un 50, 40, 30 o 60… Sí que us puc dir que  l’acte 
inaugural i pregó, la cursa ciclista, a peu, animació infantil, festa holli, ballada pagesa, l’eucaristia i no 
record si a algun  acte més, les llista de reproducció musical o la llengua emprada van ser íntegrament en 
català. També cal dir que els grups que participaren a les verbenes, coentada, Festa Blanca canten cançons 
en diferents idiomes i n’inclouen alguna i alguns grups fins al 50 % del seu repertori, ja se’ls exigeix que sigui 
en català, amb això vull dir que sí es va tenir en compte el compromís signat.

Per altra part, Avalanx és un grup menorquí i, per motius externs a l’Ajuntament i l’empresa organitzadora, 
vàrem haver d’avançar la seva actuació mitja hora, res més. Varen tocar el temps per al qual se’ls havia 
contractat i, tot i el rebombori que es va muntar per les xarxes, va sortir més que bé. El problema va venir 
causat perquè l’empresa amb la qual tenien contractats el passatges de vaixell va canviar els horaris i els 
grups que normalment toquen a les “verbenes” són gent que a l’altre dia fan feina i havien d’agafar vaixell, 
per això vàrem decidir avançar l’actuació mitja hora.

D’altra banda, no entenc què voleu dir amb que la Festa Blanca surt com es pretén de l’Ajuntament, però la 
Festa Blanca és com qualsevol altre acte que s’organitza dins les festes i l’associació rep la mateixa ajuda 
econòmica i logística de l’Ajuntament com qualsevol altra associació o acte que es duu a terme.

4. Valoració de la Fira d’Artà? 

R. del Sr. Rocha: En termes generals, la valoració és positiva. Evidentment, l’aigua no ens va ajudar el dia 
concret i això va fer que no es poguessin exposar totes les paradetes i les àrees que hi havia plantejades. 
Vàrem començar els actes de la Fira dijous 5 amb el 30è aniversari de CBPAE i acabaren ahir amb el concurs 
nacional de cans de bestiar. Durant el mes de setembre hi ha hagut diferents activitats, algunes de noves i 
que han funcionat, i voldria destacar el tast de productes locals que, per primera vegada, es va preparar 
amb la cooperació d’Artà Empresarial i també de Licors Moyà. 

Ja vaig dir a la ràdio i a comissions informatives anteriors que estam oberts a idees i iniciatives que puguin 
ajudar a millorar la Fira. De fet, hem tengut en compte propostes que ens han fet arribar per intentar 
millorar i impulsar la Fira d’Artà.

5. Quan s’asfaltarà el carrer de Jaume III? Qui ho pagarà?

R: Encara no han acabat les obres i han de passar una línia de baixa tensió que ha de travessar tot el carrer 
de Jaume III i que també passarà pel carrer de Margalida Esplugues. Una vegada acabat això, s’asfaltarà 
per part de la promotora de l’immoble.

6. Com està la campanya dels excrements canins? 

R del Sr. Rocha: Idò la campanya es va donar per finalitzada. Al mes d’abril es va informar dels resultats 
d’Artà, però falta informar dels resultats de la Colònia de Sant Pere. Crec que hi havia pendent informació 
de sancions de la Policia Local, però no em sona que s’iniciàs cap expedient sancionador.

S’han de recollir els cartells que queden i col·locar-los a les zones més sensibles (es volia canviar el material 
per deixar-los fixos, atès que els cartells de la campanya estaven dissenyats per muntar-los i desmuntar-
los). Segons m’han informat informalment alguns operaris, al passeig Marítim de la Colònia s’ha notat 
molt.

7. Al final no se senyalitzarà la plaça de l’Aigua? 
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R: Sí. S’ultima el millor sistema de senyalització viària possible que sigui integrable a la zona atès el seu 
embelliment recent.

8. Heu vist com està de bruta la passarel·la que duu al camp de futbol? 

R: Més que bruta, vella i en mal estat de manteniment. Hi estam fent feina per buscar una solució més a 
llarg termini, ja que fa mig any ja es varen fer unes obres de manteniment.

9. Es fa res amb la colònia de moixos que hi ha a Sant Salvador? 

R: L’Associació d’Animalistes d’Artà s’encarrega de la captura dels moixos i els duu als veterinaris per a la 
seva esterilització. Una vegada esterilitzats, són retornats a la colònia on s’han capturat, segons el mètode 
CER (captura-esterilització-retorn). A més, les mateixes voluntàries disposen d’autorització per donar-los 
menjar (tot i que pens que és necessari revisar com i a on es dona menjar. Jo ja li he comentat a la 
presidenta).

El conveni el vàrem revisar amb n’Elena i vàrem detectar que està exhaurit i, per tant, s’ha de treballar en 
un nou acord.

El passat 30 de juliol es va aprovar, per primera vegada, un protocol de control i gestió de les colònies 
felines, el qual compta amb el vistiplau del Col·legi de Veterinaris de Balears.

“[…] us informam que hem revisat el protocol i hem observat que inclou i desenvolupa perfectament la 
pràctica totalitat dels aspectes necessaris (...) Com a comentari, mancarà afegir, en el moment que estiguin 
operatius, els aspectes relacionats amb la inscripció dels animals al RIACIB.”

També ens han concedit una subvenció de 31.613,10 € des del Govern estatal per fer-ne front. Es va 
sol·licitar subvenció al Ministeri de Drets Socials, Consum i Agenda 2030 una subvenció per a la 
implementació del protocol de control i gestió de les colònies felines a Artà per un import de 31.613,10 €. Les 
despeses estan programades per a l’any 2025.

10. S’ha fet control i registre dels vehicles mal aparcats a la costa de la Colònia? 

R. de la Sra. Laiz: Sí. S’ha duit a terme el control i seguiment dels vehicles estacionats incorrectament a tota 
la costa de la Colònia, des de la urbanització de s’Estanyol fins a Betlem, incloent-hi els vehicles que es 
trobaven estacionats de manera incorrecta a la zona de Caloscamps perquè no disposaven del distintiu 
corresponent que habilita per estacionar a la zona.

11. Pensau que els tràmits burocràtics a l’Ajuntament són àgils? Si no és així, teniu pensat fer alguna 
cosa al respecte?

R: Com a tota organització d’aquest tipus, tot és millorable. La burocràcia de l’Administració i els terminis 
administratius establerts per les lleis no solen ser gaire àgils. És una pregunta molt en general i li puc 
contestar que n’hi ha de més ràpids que d’altres. Si em diu en concret de quin o quins xerram, podem 
intentar donar-li una solució més ràpida. 

Atès que no hi més assumptes a tractar, el batle aixeca la sessió a les 19.20 h, de la qual, com a secretària, 
estenc aquesta acta.
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Vist i plau
La secretària El batle

Elena Palacio Tuñón Manuel Galán Massanet
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